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AKTUALITY
z Klášterce nad Orlicí:z Klášterce nad Orlicí:

	z 2. září proběhlo úspěšné zahájení školního roku 
a do první třídy jsme přivítali 20 prvňáčků
	z byla dokončena oprava místních komunikací 
okolo ČOV k bytovým domům a na Jedlině
	z pokračují úpravy míst zničených povodní, po‑
děkování patří p.  Jaroslavu Hovadovi, který 
opravil propustky a  některé části cest a  firmě  
JD Dlouhý, která opravila cestu na Bublačce
	z na budovu hasičárny č. p. 122 byl ve spolupráci 
s našimi hasiči umístěn Automatizovaný exter‑
ní defibrilátor (AED), s  poptávkovým řízením 
pomohl p. Michal Brůna ve spolupráci s Ond‑
rou Janečkem, kteří ho také umístili na venkov‑
ní zeď hasičárny, o  jeho připojení na elektřinu 
se postaral p.  Petr Kodytek. 21. 10. proběhlo 
školení veřejnosti k použití AED
	z probíhá zpracování 4. změny územního plánu 
obce
	z obec připravuje velký projekt Energeticky 
úsporných opatření na ZŠ, který bude zahr‑
novat vytápění tepelnými čerpadly ze zemních 
vrtů, novou vzduchotechniku, zateplení budovy 
z  r.  1994 a  fotovoltaickou elektrárnu, dle pod‑
mínek dotace by měl být celý projekt dokončen 
v r. 2029
	z Česká inspekce životního prostředí provedla 
kontrolu obecních lesů, naše obec má 103 hek‑

tarů lesa a  díky dobré práci našeho polesného 
máme lesy v pořádku
	z na některých místech v obci byly provedeny par‑
kové úpravy veřejného prostranství, poděková‑
ní za tuto práci patří paní Báře Hromádkové
	z v rámci projektu předcházení vzniku bioodpadů 
bylo rozdáno občanům 60 kompostérů
	z většina občanů již dokončila své přípojky na 
splaškovou kanalizaci, v části Čertovka jsou již 
připojeni všichni občané, mohou tak mít čisté 
svědomí, že jejich odpady již řeku neznečišťují
	z v září potrápila naši obec letos již 4. povodňová 
situace, naše obec ji zvládla dobře, hůře dopad‑
la naše polská partnerská obec viz samostatný 
článek
	z podzimní čas můžete využít k návštěvě naší mu‑
zejní síně v Obecním domě, velmi děkuji obča‑
nům, kteří do našich muzejních sbírek přispěli 
novými exponáty, od soukromého sběratele 
jsme získali trumpety opravené Ferdinandem 
Kalousem, paní Trejtnarová nám věnovala 
krásný historický kočárek a  manželé Grossovi 
historickou truhlu
	z Vážení Klášteráci, nástup letošního podzimu 
byl velmi rychlý, z vysokých teplot se v září záhy 
ochladilo, přišly první ranní mrazy a  vydatné 
srážky. Věřím, že se všichni zvládneme na nad‑
cházející zimu včas připravit a  podzimní čas 
prožijeme v klidu.

Lenka Ševčíková, starostka obce

Velká gratulace
a inspirace rodinného života,
je mi velkou ctí a z celého srdce gratuluji 3 manželským párům z Klášterce, kteří na podzim 
oslaví diamantovou svatbu, což je 60 let společného života od uzavření manželství.
Soužití těchto manželských párů je důkazem lásky, oddanosti, trpělivosti a  společné síly 
řešit to, co život přináší.

DIAMANTOVOU SVATBU OSLAVÍ:
24. 10. 2024 paní Ludmila a pan Josef Břízovi, Klášterec č. p. 92
31. 10. 2024 paní Růžena a pan Eduard Jirčíkovi, Klášterec č. p. 190
28. 11. 2024 paní Blanka a pan Jan Bednářovi, Klášterec č. p. 216
Přeji všem i nadále mnoho zdraví, štěstí a lásky na další společné cestě životem.

Lenka Ševčíková, starostka obce
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Povodňová situace v září 2024

V druhém týdnu v září byla vydána meteorologická výstraha na velké množství dešťových srážek spo‑
jených s tlakovou níží Boris a vlnící se studenou frontou. Výstraha byla vydána 10. 9. , během několika 
dní mělo spadnout 200 – 400 mm srážek. Naše povodňová komise a hasiči byli v pohotovosti, pro pří‑
pad vylití řeky bylo naplněno 150 pytlů s pískem, některé byly umístěny na kritická místa a zbytek byl 
připraven v hale. Povodňová situace byla pravidelně monitorována a  lidé bydlící v blízkosti řeky byli 
upozorněni na riziko povodně. Kulminace vody v Klášterci nastala v neděli dopoledne a v neděli odpole‑
dne. Hasiči zasahovali na komunikaci na Lhotce, kde voda z komunikace zaplavovala přečerpávací sta‑
nici kanalizace, dále čerpali vodu ze sklepa na Čiháku, kde došlo k rozvodnění hraničního potoka a voda 
byla čerpána i ze sklepa mateřské školy. Průtok vody v řece v Klášterci dosáhl 89,9 m³/s. Trápila nás 
i voda z rozvodněných potoků na Drahách a na Bublačce, kde došlo ke zničené nezpevněné komunikace.

Díky velmi dobré práci členů povodňové komise a našich hasičů, preventivním opatřením, dobré in‑
formovanosti ze strany ČHMÚ, Povodí Labe a spolupráci občanů jsme tuto povodňovou situaci v Kláš‑
terci zvládli dobře a nedošlo k žádným větším škodám.

Daleko větší starosti a katastrofickou škodu zažila naše partnerská obec Trzebieszowice v Polsku, vli‑
vem velmi vydatných srážek a protržené hráze. Ihned jak jsme se o jejich neštěstí dozvěděli, jsme uspo‑
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řádali materiální sbírku pomoci. Dále z iniciativy našich hasičů a obce byla dvakrát vypravena skupina 
dobrovolníků, kteří jeli do Trzebieszowic fyzicky pomoci s odstraňováním následků.

Velmi děkuji všem, kteří pomohli povodňovou situaci řešit, zvláštní poděkování patří našim hasičům, 
kteří několikrát za den vyjížděli k zásahu a hlavně za jejich pomoc v naší partnerské obci. Dále děkuji 
všem občanům, kteří přispěli do sbírky i těm, kteří se zúčastnili dobrovolnických akcí pomoci v posti‑
žených obcích na Jesenicku. V těchto složitých situacích se opět ukázalo, že v Klášterci žijí správní lidé, 
kteří mají srdce na pravém místě.

Lenka Ševčíková, starostka obce

Akce „Není nám to jedno“ v Klášterci nad Orlicí
Dne 23. 8. 2024 proběhla v naší obci Klášterec nad Orlicí akce „Není nám to jedno“. Již delší dobu 

řešíme otázku třídění odpadu a snažíme se najít optimální řešení. Klášterec je krásná obec, která leží 
v údolí řeky Divoké Orlice, ale má však i odlehlá místa. Třídění odpadu v takovém místě je na logistiku 
velmi složité vymyslet, protože jeden systém svozu odpadu nejde použít všude stejně. Odpad je věc, 
nad kterou člověk moc nepřemýšlí, prostě je a je potřeba se ho zbavit, tečka. Když si uvědomíte, kolik 
odpadu vyprodukujete za měsíc, týden nebo jen za den, tak je to obrovské množství a je potřeba nad 
ním opravdu přemýšlet. Je jednoduché dávat vše do jednoho pytle a pak se odpadu co nejrychleji zbavit. 
Nejlépe večer nebo když jedu kolem kontejneru jen přibrzdit a odhodit odpad bezmyšlenkovitě tam, kam 
nepatří. Potom si můžeme stěžovat na přeplněné kontejnery. Věřím, že většina lidí si tuto problematiku 
uvědomuje. Stále jsou jedinci, kteří i přes snahu ostatních, nastavený systém ignorují. 

To přesně jsme viděli na naší akci. Sešli jsme se po práci u Sokolovny a připravili si místo pro roz‑
bor kontejneru na SKO (směsný komunální odpad). Všechny kontejnery jsme nejprve vystříkali spre‑
jem proti vosám a chvíli počkali. Byla vybrána jedna popelnice a tu jsme postupně začali vyprazdňovat 
a třídit. Na připravené plachtě jsme vyčlenili místa pro různé druhy 
odpadu, co se v  kontejneru našly. Kromě SKO byl v  kontejnerech 
i plast, papír, sklo, kov, bioodpad, textil a jiný odpad (léky, stavební 
materiál, nebezpečný odpad). Výsledek našeho třídění dopadl takto:

SKO: 13,5 kg z toho 8 kg jídla
Plast: 11,2 kg
Papír: 3,6 kg
Sklo: 4,5 kg
Kov: 3,0 kg
Bioodpad: 5,4 kg
Nakonec jsme se podívali do všech popelnic a všude to bylo stejné. 

Můžeme sice dělat četnější svozy, přidat kontejnery, ale je otázkou, 
zda to nebude jen podpora těch, co na snahu většiny neberou ohled 
a budou mít jen více možností a více místa na svou neohleduplnost. Tato neohleduplnost však stojí nervy 
a peněženky nás, kterým nakládání s odpady není jedno. Je jednoduché věci přehlížet a říct si, že ostatní 
nezměníš. Vždy je mnohem těžší na problém upozornit a čelit mu, hlavní ovšem je daný problém vyřešit. 
Rádi bychom touto cestou ještě jednou všem poděkovali za účast a pomoc. Moc si vážíme toho, že jste 
si udělali čas a zapojili se do tohoto projektu a není vám problematika odpadového hospodářství jedno.

Za obec Klášterec nad Orlicí, výbor životního prostředí
Pavel Michalička a Lenka Kučírková
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Volby do Zastupitelstva Pardubického kraje
konané v Klášterci nad Orlicí ve dnech 20. 9.–21. 9. 2024

Ve dnech 20. 9.–21. 9. 2024 se v naší obci Klášterec nad Orlicí konaly volby do Zastupitelstva Pardu‑
bického kraje.
Výsledky hlasování za územní celek
Kraj: Pardubický kraj        Okres: Ústí nad Orlicí      Obec: Klášterec nad Orlicí

Voliči
v seznamu

Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

% platných
hlasů

737 284 38,53 % 284 280 98,59 %
Strana Platné hlasy

Číslo Název strany Celkem v %
92 3PK ‑Pro prosperující Pard. Kr. 91 32,5 %
39 ANO 2011 65 23,21 %
49 Koalice pro Pardubický kraj 31 11,07 %
7 SPD, Trikolora a PRO 29 10,35 %
6 STAČILO! (KSČM, ČSNS, ČSSD) 17 6,07 %

61 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 17 6,07 %
56 ODS a TOP 09 14 5 %
21 Česká pirátská strana 7 2,5 %
15 DSZ – ZA PRÁVA ZVÍŘAT 4 1,42 %
23 REFERENDUM – Hlas Lidu 3 1,07 %
12 NAŠE PARDUB. Nechme kraj rozkv. 2 0,71 %
76 Švýcarská demokracie 0 0 %

 
Děkuji všem členům naší volební komise za jejich práci a bezchybný průběh voleb.

Lenka Kučírková, obec Klášterec nad Orlicí

Informace z jednání zastupitelstva 
obce Klášterec nad Orlicí

Jednání dne 4. 9. 2024
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:

	z bere na vědomí rozpočtové opatření č. 6 ze dne 
26. 8. 2024 ve výši na straně příjmů 135 824 Kč, 
na straně výdajů 135 824 Kč
	z schvaluje rozpočtové opatření č.  7 ze dne 
4. 9. 2024 ve výši na straně příjmů 200 000 Kč, 
na straně výdajů 200 000 Kč
	z bere na vědomí zprávu paní ředitelky MŠ Ivety 
Dostálkové o zahájení a zajištění šk. roku 2024 – 
2025

	z bere na vědomí informace pana ředitele ZŠ 
Mgr.  Radima Horňáka o  zahájení a  zajištění 
školního roku 2024‑2025
	z bere na vědomí informace z bytového hospodář‑
ství
	z schvaluje prodloužení nájemních smluv k bytům
	z schvaluje OZV o stanovení místního koeficientu 
pro jednotlivé skupiny nemovitých věcí, u rekre‑
ačních budov byl stanoven koeficient 2
	z bere na vědomí informace o  provedení oprav 
kaple sv. Anny na Čiháku
	z bere na vědomí informaci o kompostérech z pro‑
jektu předcházení vzniku bioodpadu včetně 
smlouvy o výpůjčce a darování
	z bere na vědomí informaci ohledně průběhu 
oprav místních komunikací plánovaných i vyvo‑
laných povodněmi
	z souhlasí s objednáním vypracování Dokumenta‑
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ce pro zadání stavby opravy komunikace na Dra‑
hách od firmy Laboro ateliér, s. r. o. dle nabídky 
z 21. 3. 2024
	z bere na vědomí informace o záměrech budování 
chodníků v obci v centru, na Zbudově a u mecha‑
nizace Živa, a. s.
	z vyjádřilo předběžný souhlas s  uspořádáním  
Rallye Králíky na katastru obce ve stejném rozsa‑
hu a podmínek jako v roce 2023 a 2024
	z schvaluje uzavření smlouvy o zřízení služebnosti 
na p. parc. č. 1243 mezi vlastnicí jako povinnou 
a Obcí Klášterec nad Orlicí jako oprávněnou na 
dobu určitou do doby změny povinné či opráv‑
něné. Služebnost bude zřízena za jednorázovou 
finanční úhradu 1000 Kč, náklady vkladu do KN 
i vypracování GP uhradí oprávněná
	z bere na vědomí oznámení manželů XXXXX 
o  tom, že nesplní podmínky sjednané v  kup‑
ní smlouvě č.  j. 159/19/ST ze dne 7.  10.  2019 
o  koupi pozemku parc. č.  3257/8, zastupitel‑
stvo pověřuje starostku obce k  odstoupení od 
uzavřené Kupní smlouvy a  pověřuje ji k  dalším 
úkonům směřujícím k  navrácení do původního 
stavu, s tím že obec vrátí celou kupní cenu ve výši 
559 820 Kč do 2 měsíců ode dne, kdy se opět sta‑
ne výlučným vlastníkem pozemku
	z schvaluje prodej pozemku p. p. č. 311/42, trvalý 
travní porost, o výměře 207 m² v k. ú. Klášterec 
nad Orlicí manželům XXXXXXXXXXXXX, 
oba tr. bytem XXXXXXXXXXXXX, za celko‑
vou cenu 16560 Kč s tím, že kupující uhradí ná‑
klady na vklad do KN.
	z bere na vědomí informaci o  projednání žádosti 
o dotaci na nákup komunální techniky
	z bere na vědomí informace o odpadovém hospo‑
dářství obce
	z schvaluje podání žádosti o  dotaci na projekt 
„Energeticky úsporná opatření v  objektu spole‑
čenského centra Kovárna Klášterec nad Orlicí“ 
do programu Národního programu obnovy SFŽP. 
Zastupitelstvo schvaluje uzavření dodatku č.  1 
ke smlouvě ze dne 30. 4. 2024 s Ing. Plíštilem, IČ 
66992354 na podání žádosti o dotaci do NPO
	z bere na vědomí informace o povodni 8. 8. 2024 
a likvidaci následků
	z určuje zastupitelku Bc.  Lenku Ševčíkovou ve 
smyslu § 49 odst.  1 stavebního zákona, která 
bude v souhlasu s § 107 odst. 1 stavebního záko‑
na spolupracovat s pořizovatelem při zpracování 
návrhu zprávy o uplatňování územně plánovací 
dokumentace Územní plán Klášterec nad Orlicí. 
Určení je platné do konce stávajícího volebního 
období 2022 – 2026.

	z bere na vědomí informace o možnosti zhodnoce‑
ní volných finančních prostředků obce
	z bere na vědomí informace o  schválení žádosti 
obce na projekt „Energeticky úsporná opatře‑
ní v ZŠ Klášterec nad Orlicí“ v rámci 12. výzvy 
MŽP programu OPŽP

Jednání dne 25. 9. 2024
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:

	z schvaluje rozpočtové opatření č.  8 ze dne 
25.  9.  2024 ve výši na straně příjmů 0 Kč, na 
straně výdajů 0 Kč, jedná se o úpravu rozpočto‑
vaných položek na straně výdajů
	z schvaluje přidělení bytů
	z bere na vědomí informace z  bytového hospo‑
dářství: kalkulační vzorec tepelné energie na 
rok 2025, vyúčtování nákladů bytů za období 
07/2023 až 06/2024
	z schvaluje instalaci zábran proti ptákům horo‑
lezeckou technikou na bytových domech č.  p. 
192 – 197
	z bere na vědomí informace o odpadovém hospo‑
dářství a  ukládá výboru životního prostředí ve 
spolupráci s finančním výborem připravit kalku‑
laci finančních nákladů navrhované změny
	z bere na vědomí informace o správě hřbitovů a ur‑
čuje komisi pro posouzení hrobových míst navr‑
žených ke zrušení
	z bere na vědomí informace o stavu a ceně nákupu 
elektrické energie na r. 2025‑2026
	z stanovilo členy výběrové komisi pro posouzení 
cenových nabídek na nákup komunální techniky
	z bere na vědomí nabídku zpracování projektové 
dokumentace i  nabídku následné činnosti po 
schválení žádosti o dotaci pro projekt „Energe‑
tická opatření v ZŠ Klášterec nad Orlicí“
	z projednalo žádost Obce České Petrovice k infor‑
movanosti ohledně testovacích jízd závodních 
vozů
	z bere na vědomí informaci o přípravě obnovy in‑
formačního systému v obci
	z bere na vědomí informace o  povodňové situaci 
ve dnech 12. – 15. 9. 2024 v Klášterec nad Or‑
licí a  o  pomoci partnerské obci Trzebieszowice 
v Polsku
	z schvaluje smlouvu o dílo a o poskytování služeb 
editorství pro vkládání dat dopravní a technické 
infrastruktury do digitální technické mapy ČR 
s firmou GPlus, s. r. o., IČ 45537691
	z schvaluje finanční dar z  rozpočtu obce ve výši 
20 000 Kč pro Nadační fond S  námi je tu lépe! 
Orlickoústecké nemocnice
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	z schvaluje navýšení závazného ukazatele pro 
Mateřskou školu Klášterec nad Orlicí o  částku 
42 216 Kč. Celkově bude závazný ukazatel hos‑
podaření MŠ pro rok 2024 ve výši 692 216 Kč 
s  účelovým určením 382 216 Kč na provozní 
výdaje, 270 000 Kč na elektřinu, 40 000 Kč na 
mzdy

Celé znění zápisu a usnesení ze zastupitelstva 
obce je pro občany k nahlédnutí na obecním 

úřadě, celé usnesení je zveřejněno na
www.klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce

Zápis z jednání zastupitelstva Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České Petrovice
ze dne 22. 8. 2024

Začátek jednání v 19:30
Přítomni: viz prezenční listina
Zapisovatel: Brandejsová Jitka
Ověřovatelé: Fišer Michal, Hovad Martin
Omluveni: Žďárský Oldřich, Bílek Václav

Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

1. Program jednání + kontrola z minula
Starosta Luboš Lux nejprve pro kontrolu připo‑
mněl usnesení z minulého zasedání, dále seznámil 
zastupitele s programem jednání.

PROGRAM:
1. Program jednání a kontrola z minula
2. Darovací smlouva
3. Rozpočtové opatření č. 1
4. Smlouva na restaurování kříže pod Kašparo‑

vou chatou
5. Investiční záměr nového vrtu
6. Projednání vyvěšených záměrů
7. Rezervační smlouva
8. Různé
9. Rallye Králíky

10. Reklamní tabule
11. Výběr poplatků od ubytovatelů
12. Informace k obnově katastrálního operátu
13. Informace z výboru pro správu nemovitého 

majetku
14. Stav hospodaření obce k 31. 7. 2024
15. Dlužníci (neplatiči)

Při kontrole z minula nebyla vznesena k zápisu ze 

dne 27. 6. 2024 žádná připomínka. Následně bylo 
hlasováno o programu zasedání.
Návrh usnesení 01/08/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje dnešní program zasedání.
Hlasování: 4 x 0 x 0
Usnesení 01/08/2024 bylo schváleno.

2. Darovací smlouva
Druhým bodem byla darovací smlouva od firmy 
EKO ‑KOM,  a.  s. Pardubického kraje. Všechny 
obce jsou zařazeny do soutěže ve třídění odpadu. 
Naše obec získala krásné 3. místo mezi obcemi 
do 300 obyvatel Pardubického kraje a  dostali 
jsme odměnu v hodnotě 25 000 Kč na investici do 
odpadového hospodářství. Mohou být využity na 
propagaci nebo nákup nových nádob na tříděný 
odpad. Máme čas do konce roku 2025, abychom 
pořádně promysleli, jak tuto částku využijeme.
Přijato usnesení 02/08/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice bere na vědomí darovací smlouvu od 
firmy EKO ‑KOM, a. s. v hodnotě 25 000 Kč a dává 
si za úkol promyslet, jak peníze investovat.

3. Rozpočtové opatření č. 1
Předseda finančního výboru Michal Fišer předložil 
ke schválení rozpočtové opatření č. 1, které je pří‑
lohou zápisu.
Návrh usnesení 03/08/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje rozpočtové opatření č. 1, 
které je přílohou zápisu.
Hlasování: 4 x 0 x 0
Usnesení 03/08/2024 bylo schváleno.

4. Smlouva na restaurování kříže pod Kašparo-
vou chatou
Starosta přečetl a dal hlasovat o schválení smlouvy 
s p. Bláhou na restaurování kříže pod Kašparovou 
chatou v cenové nabídce 162 140 Kč.
Návrh usnesení 04/08/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje Smlouvu na restaurování 
kříže pod Kašparovou chatou v ceně 162 140 Kč.
Hlasování: 4 x 0 x 0
Usnesení 04/08/2024 bylo schváleno.
Příchod Buryška Jaroslav v 19:56

5. Investiční záměr nového vrtu
Starosta přečetl zastupitelům posudek p. Kalou‑ 
ska z  firmy H3GO k  nutnosti budoucího plá‑
nování ohledně posilujícího vrtu. Odhadovaná 
cena pořízení vrtu je 428 300 bez DPH + další 
náklady. Nejsme v  havarijním stavu a  kvantita 
vody je momentálně dostačující, a z toho důvodu 
nedosáhneme na dotaci. Pořízení nového vrtu se 
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zastupitelé rozhodli prozatím odložit. Je potřebné 
předělat technologii úpravny ve vodojemu a navý‑
šit tak kapacitu vody ke spotřebě.
Návrh usnesení 05/08/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje odložení pořízení nového 
vrtu a zaměří se na zvýšení kapacity úpravny vody.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 05/08/2024 bylo schváleno.

6. Projednání vyvěšených záměrů
Starosta předložil k  projednání vyvěšené záměry 
na prodej pozemků ve vlastnictví obce České Petro‑
vice. Jedná se o záměr na prodej pozemků č. 298/1, 
č. 1307/3 a č. 96 stavební z žádosti pana D. Fišera. 
Záměr na prodej pozemku č. 535/1 z žádosti pana 
Kašpárka a  záměr na prodej pozemku č.  1420/4 
z  žádosti pana Z. Fišera. Ke každému z  vyvěše‑
ných záměrů se přihlásil vždy pouze sám žadatel. 
Cena pozemků měla být dle usnesení stanovena 
znaleckým posudkem. Objednaný znalec posudky 
zatím nedodal. Zastupitelstvo tedy musí projed‑
nání záměrů odložit na další zasedání a starostovi 
ukládá urgovat dodání objednaných posudků.
Přijato usnesení 06/08/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice odkládá projednání záměrů 
na příští zasedání.

7. Rezervační smlouva
Starosta přečetl zastupitelům Rezervační 
smlouvu mezi Hrubeš Invest,  s.  r.  o. zastupující 
SJM Pavlata Libor a  Pavlatová Radka a  Obcí 
České Petrovice na nákup pozemků ‑ trvalý travní 
porost parcelní číslo 329, trvalý travní porost 
parcelní číslo 1126/19, ostatní plocha parcelní 
číslo 1405/1, vše v k.ú. České Petrovice, zapsáno 
na LV č.  47. Kupní cena nemovitostí se všemi 
jejich součástmi a příslušenstvím je stanovena na 
516 880 Kč. Po podepsání smlouvy bude zaplacen 
rezervační poplatek ve výši 121 000 Kč a pozemky 
nám budou rezervovány. Po odstranění problémů 
na straně prodávajícího bude podepsána Kupní 
smlouva.
Návrh usnesení 07/08/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje podepsat výše uvedenou 
rezervační smlouvu na nákup č.  329, č.  1126/19 
a č. 1406/1 v K.ú. České Petrovice.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 07/08/2024 bylo schváleno.

8. Různé
Rallye Králíky 
Dle požadavku zastupitelů byla pořadatelem 
s  dostatečným předstihem zaslána k  projednání 

žádost na další ročník Rallye Králíky v  termínu 
2.  – 3.  května  2025. Opět v  pátek tréninky  
a v  sobotu uzavření dvakrát na 3 hodiny. Vzhle‑
dem k  různým ohlasům na pořádání této akce 
v  naší obci, se zastupitelé rozhodli získat názory 
obyvatel prostřednictvím dotazníku, kterým se 
budou moci ke konání vyjádřit. K  vyplnění bude 
ve volební místnosti během voleb konaných  
20. a 21. září. Po vyhodnocení dotazníku zastupi‑
telstvo povolení pro pořádání Rallye Králíky v naší 
obci znovu projedná. Pokud to bude nutné, pozve 
pořadatele, aby měl možnost se vyjádřit k případ‑
ným připomínkám občanů.
Zastupitelé si myslí, že větší problémy s uzavírkami 
komunikací kvůli rallye, dělají návštěvníkům 
a občanům Českých Petrovic špatně organizované 
tréninky během roku. Tyto tréninky však nesou‑
visí s  Rallye Králíky. Jedná se o  jiné akce, které 
schvaluje obec Klášterec nad Orlicí. Obec České 
Petrovice přes upozornění nedostává ani infor‑
mace o  těchto trénincích. Zastupitelé proto roz‑
hodli písemně upozornit obec Klášterec nad Orlicí 
na naše negativní zkušenosti a  stížnosti, včetně 
žádosti o nápravu.“
Návrh usnesení 08/08/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje vyhotovení dotazníku pro 
občany. Dále zastupitelstvo obce pověřuje starostu 
obce k  vypracování připomínek pro obec Klášterec 
nad Orlicí na konání testovacích uzavírek, které se 
dotýkají komunikace do Českých Petrovic.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 08/08/2024 bylo schváleno.

Reklamní tabule
Dalším bodem byla poptávka ubytovatelů (pod‑
nikatelů) po umístění reklamních tabulí v  obci. 
Starosta a místostarosta se informovali na Měst‑
ském úřadu v Žamberku, jak je to s povolováním 
reklamních tabulí, do jakého rozměru je potřeba 
žádat a kdy je to bez žádosti. Zastupitelé chápou, 
že je reklama žádaná, ale obec by ráda, aby to 
vypadalo vkusně a  uceleně. Na další zasedání 
připravíme návrh velikosti a  návrh materiálu na 
stojany.
Návrh usnesení 09/08/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje připravit návrhy k vytvo‑
ření plochy pro reklamní tabule v obci.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 09/08/2024 bylo schváleno.

Výběr poplatků od ubytovatelů
Předseda finančního výboru Michal Fišer 
zastupitelům zhodnotil výběr poplatků od 
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ubytovatelů v  letošním roce od ledna, kdy začala 
platit nová pravidla k  placení dle aktualizace 
příslušné vyhlášky. Poplatky byly ubytovateli 
po změně vyhlášky hrazeny až po urgencích 
a  někteří zatím nezaplatili vůbec (pouze jeden 
zaplatil včas). Ministerstvo pro místní rozvoj 
připravuje start projektu eTurista, ve kterém se 
budou evidovat všichni ubytovatelé, poplatky za 
ubytované a odvody obcím.
V  diskusi proběhly také informace k  odpadům. 
Odpadové hospodářství ubytovatelů (podnika‑
telů) v  naší obci je nadále problematické. Zastu‑
pitelé se nakonec shodli, že zatím nepovolíme 
podnikatelům odevzdávat odpady přes obec 
a každý podnikatel si musí odpady z jeho činnosti 
likvidovat sám a má být schopen to dokázat smlou‑
vou s osobou oprávněnou k likvidaci odpadů.
Přijato usnesení 10/08/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace 
k výběru poplatků od ubytovatelů v letošním roce.

Informace k obnově katastrálního operátu 
(zjišťování průběhu hranic)
Místostarosta Martin Hovad oznámil zastupite‑
lům, že od 17.  září začne další část šetření prů‑
běhu hranic. Vlastníci dotčených nemovitostí byli 
Katastrálním úřadem obesláni s  větším předsti‑
hem, aby byla eliminována prodleva v doručování 
doporučených dopisů. Dále seznámil zastupitele 
se skutečností, že Katastrální úřad bude šetřit také 
pozemky ve vlastnictví obce, na kterých jsou neza‑
psané stavby různých vlastníků. K této problema‑
tice bude muset zastupitelstvo dříve nebo později 
vydat usnesení, jak postupovat.
Přijato usnesení 11/08/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace 
k obnově katastrálního operátu.

Informace z  výboru pro správu nemovitého 
majetku
Zprávu podal člen výboru Martin Hovad. Na jaře 
bylo dokončeno zateplení přístavby WC obecního 
úřadu a úklid půdy. Zateplení stropů bylo dokon‑
čeno loni v prosinci a proti stejnému období jsme 
ušetřili cca 2000 kW elektrické energie (část určitě 
bude zásluhou mírné zimy). Brigádníci natřeli 
lavičky a  podium u  obecní chaty, obě zastávky, 
jednu vývěsku a vymalovali chodbu před kanceláří 
starosty. Na budově obecního úřadu a  prodejny 
byly provizorně prodlouženy dešťové svody, aby 
voda netekla k základům staveb. Začala příprava 
na přestavbu chaty u požární nádrže, která zatím 
neomezí provoz. Je podepsána smlouva s  ČEZ 

o  zřízení nového odběrného místa na bývalém 
teletníku a zabudována nová skříň pro elektroměr 
(následovat bude instalace elektroměru a smlouva 
s  dodavatelem energie). Pan Vymetálek opravil 
špatně udělané špalety oken na hasičárně. Na 
další týdny jsou předjednané tyto práce: nátěr 
fasády hasičárny, instalace dešťových žlabů 
a  svodů na kapličce, nová krytina na zastávce 
u  kruhového objezdu, oprava dešťových žlabů 
a svodů na hasičárně a bývalém teletníku, zde také 
vyklizení staré slámy a pak ubourání narušených 
větracích šachet a doplnění průhlednou krytinou, 
oprava schodů u prodejny.
Přijato usnesení 12/08/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace 
z výboru pro správu nemovitého majetku.

Stav hospodaření k 31. 7. 2024
Předseda finančního výboru Michal Fišer předložil 
zastupitelům informace o stavu hospodaření obce 
k 31. 7. 2024.
Příjmy celkem: ............................2 959 055,20 Kč 
Výdaje celkem: ............................ 1 745 588,09 Kč
Přebytek:..................................... 1 213 467,11 Kč
Stav finančních prostředků k 31. 7. 2024
Stav účtu KB: ..............................4 378 639,85 Kč
Stav účtu ČNB: ..............................403 882,73 Kč
Termínovaný účet ....................... 3 000 000,00 Kč
Stav pokladny: ................................ 27 988,00 Kč
Zůstatek úvěru: ........................................ 0,00 Kč
Nezaplacené poplatky: .....................14 400,00 Kč
Nezaplacené nájemné 
po splatnosti: .....................................5 792,00 Kč
Nezaplacené faktury 
po splatnosti: ...................................44 385,45 Kč
Splátkový kalendář – zbývá k zaplacení: .. 0,00 Kč

Přijato usnesení 13/08/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informaci 
ohledně stavu hospodaření obce k 31. 7. 2024.

Dlužníci (neplatiči)
V posledním bodu se jednalo, jak nakládat s nepla‑
tiči nájemného v  obecních bytech a  poplatků. 
Nyní máme jeden případ neplatiče nájemného, 
který bude řešen obesláním výzvy k zaplacení do 
30. 9. 2024. Pokud nebude vyrovnán dluh vůči 
obci, budou podniknuty další kroky k narovnání 
situace.

Návrh usnesení 14/08/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice schvaluje obeslat neplatiče 
výzvou k zaplacení dluhu do 30. 9. 2024. V případě 
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nezaplacení pověřuje starostu podniknout další 
kroky.
Hlasování: 5 x 0 x 0
Usnesení 14/08/2024 bylo schváleno.

Zápis z jednání zastupitelstva Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České Petrovice
ze dne 1. 10. 2024

 
Přítomni: viz prezenční listina
Zapisovatel: Brandejsová Jitka
Ověřovatelé: Bílek Václav, Žďárský Oldřich
Omluveni:
Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

1. Program jednání + kontrola z minula
Starosta Luboš Lux nejprve pro kontrolu připo‑
mněl usnesení z minulého zasedání, dále seznámil 
zastupitele s programem jednání.

Program:
1. Program jednání a kontrola z minula
2. Projednání vyvěšených záměrů
3. Záměry na prodej pozemků
4. Schválení nákupu pozemků
5. Návrh změny plánu rozvoje vodovodů 

a kanalizací
6. Rezervační smlouva
7. Rozpočtové opatření č. 2
8. Nákup kontejnerového přívěsu
9. Různé ‑ Informace z  pěchotního srubu 

K ‑S 46
10. Nadační fond S námi je tu lépe
11. Dar na povodně
12. Výsledek ankety Rallye Králíky
13. Informace z výboru pro správu nemovitého 

majetku
14. Informace k obnově katastrálního operátu
15. Reklamní tabule
16. Stav hospodaření k 30. 9. 2024

Při kontrole z minula nebyla vznesena k zápisu ze 
dne 22. 8. 2024 žádná připomínka. Následně bylo 
hlasováno o programu zasedání.

Návrh usnesení 01/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje dnešní program zasedání.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 01/10/2024 bylo schváleno.

2. Projednání vyvěšených záměrů
Druhým bodem bylo projednání vyvěšených 

záměrů na prodej pozemků. Ke každému záměru 
se vždy přihlásil pouze jeden žadatel.

Návrh usnesení 02/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje prodej pozemků p.  č. 
298/1, p. č. 1307/3 a p. č. st. 96 v k.ú. České Pet‑
rovice o  celkové výměře 906 m2 za celkovou cenu 
45.300 Kč  D. Fišerovi. Na pozemku p.  č.  298/1 
bude zřízeno bezúplatně věcné břemeno služebnosti 
pro obec České Petrovice kvůli údržbě vodovodu. 
Náklady na řízení a vklad do KN platí kupující.
 
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 02/10/2024 bylo schváleno.

Návrh usnesení 03/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje prodej pozemku p.  č. 
535/1 v  k.ú. České Petrovice o  výměře 222 m2 za 
cenu 11.100 Kč P.  Kašpárkovi. Náklady na řízení 
a vklad do KN platí kupující.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 03/10/2024 bylo schváleno.

Návrh usnesení 04/10/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice schvaluje prodej pozemku 
p. č. 1420/4 v k.ú. České Petrovice o výměře 88 m2 
za cenu 4.400 Kč Z. Fišerovi. Náklady na řízení 
a vklad do KN platí kupující.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 04/10/2024 bylo schváleno.

3. Záměry na prodej pozemků
V  rámci probíhající Pozemkové úpravy a  mapo‑
vání intravilánu obce, se objevilo několik lokalit, 
kde je potřeba vyřešit majetkoprávní vztahy. Obec 
České Petrovice bude tento stav řešit postupně. 
Paní Roszyncová si podala žádost na koupi 
pozemku p.  č.  1283/2 dle GP č.  452‑89/2024. 
Martin Hovad jako člen komise pro zjišťování 
průběhu hranic navrhuje vyhlásit záměr na pro‑
dej pozemků p.  č.  1295/4, p.  č.  1294, p.  č.  1315 
a p. č. 1378/2 v rámci narovnání majetkoprávních 
vztahů kolem místní komunikace pořadové a  ev. 
číslo 1c (Cesta, „dolňačka“).

Návrh usnesení 05/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje vypsat záměry na prodej 
pozemků p.  č.  1283/2 dle GP č.  452‑89/2024, 
p. č. 1295/4, p. č. 1294, p. č. 1315 a p. č. 1378/2, 
vše v k.ú. České Petrovice.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 05/10/2024 bylo schváleno.
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4. Schválení nákupu pozemků
Martin Hovad jako člen komise pro zjišťování prů‑
běhu hranic, navrhuje koupit vybrané pozemky, 
aby bylo možné narovnat majetkoprávní vztahy 
pod místní komunikací pořadové a  ev. číslo 1c 
(Cesta, „dolňačka“) a  pod místní komunikací 
pořadové a  ev. číslo 4c (Cesta na Jedlinu). Po 
nákupu pozemků bude možné v nové katastrální 
mapě vytvořit každé výše uvedené komunikaci 
ucelený pozemek s  jedním parcelním číslem ve 
vlastnictví obce České Petrovice.

Návrh usnesení 06/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje nákup pozemků p. č. 37/1, 
p. č. 154/3, p. č. 155/2, p. č. 1295/7, p. č. 1295/8, 
p.  č.  1295/9, p.  č.  1295/13, p.  č.  1295/14, 
p.  č.  1295/15, p.  č.  1295/16, p.  č.  1295/19 
a p. č. 1295/20, vše v k.ú. České Petrovice za celko‑
vou cenu 57.050 Kč z  důvodu narovnání majetko‑
právních vztahů pod místní komunikací pořadové 
a  ev. číslo 1c (Cesta, „dolňačka“). Náklady na 
řízení a vklad do KN platí kupující.

Hlasování: 6 x 0 x 1
Usnesení 06/10/2024 bylo schváleno.

Návrh usnesení 07/10/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice schvaluje nákup pozemků 
p.  č.  1378/11, p.  č.  1378/12, p.  č.  1378/14, 
p.  č.  1378/15, p.  č.  1378/16, p.  č.  1378/18, 
p.  č.  1378/19, p.  č.  1378/20, p.  č.  1378/22, vše 
v  k.ú. České Petrovice za celkovou cenu 15.000 Kč 
z  důvodu narovnání majetkoprávních vztahů pod 
místní komunikací pořadové a  ev. číslo 4c (Cesta 
na Jedlinu). Náklady na řízení a vklad do KN platí 
kupující.

Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 07/10/2024 bylo schváleno.

5. Návrh změny plánu rozvoje vodovodů 
a kanalizací
Při projednávání návrhu územního plánu jsme 
zjistili, že PRVK není aktuální, což je potřeba 
napravit. Aktualizace, včetně doplnění plánova‑
ného záložního vrtu byla zadána projektantovi. 
Návrh nového PRVK bude předložen ke schválení 
Zastupitelstvu Pardubického kraje.

Návrh usnesení 08/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje aktualizaci plánu rozvoje 
vodovodů a kanalizací obce České Petrovice.
Hlasování: 7 x 0 x 0

Usnesení 08/10/2024 bylo schváleno.

6. Rezervační smlouva
Starosta seznámil zastupitele se změnami kolem 
rezervační smlouvy na nákup pozemků p. č. 329, 
p. č. 1126/19 a p. č. 1405/1, vše v k.ú. České Petro‑
vice. Vlastník rozvázal spolupráci s realitní kance‑
láří a nyní vše vyřizuje sám. Probíhají další jednání 
vedoucí k nákupu pozemků přímo od vlastníka.

Přijato usnesení 9/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice bere na vědomí informace ohledně 
dalších jednání plánovaného nákupu pozemků 
p.  č.  329, p.  č.  1126/19 a  p.  č.  1405/1, vše v  k.ú. 
České Petrovice.

7. Rozpočtové opatření č. 2
Předseda finanční komise Michal Fišer předložil 
ke schválení rozpočtové opatření č. 2, které je pří‑
lohou zápisu.

Návrh usnesení 10/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje rozpočtové opatření č. 2, 
které je přílohou zápisu.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 10/10/2024 bylo schváleno.

8. Nákup kontejnerového přívěsu
Starosta přednesl zastupitelům možnost kopit 
kontejnerový přívěs PORTYR 5 se dvěma kontej‑
nery. Přívěs je kompatibilní s kontejnery, kterými 
disponuje naše obec a má nosnost 5,5 tuny, která 
je pro potřeby obce dostačující. Přívěs se bude 
používat pro manipulaci s našimi kontejnery, ale 
do budoucna i na svoz bio odpadu, stavební suti, 
či práce kolem DČOV. Cena je 300 000 Kč bez 
DPH.

Návrh usnesení 11/10/2024: Zastupitelstvo  
obce České Petrovice schvaluje nákup kontejnero‑
vého přívěsu PORTYR 5 s  příslušenstvím za cenu 
300 000 Kč bez DPH.

Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 11/10/2024 bylo schváleno.

9. Různé
Informace z pěchotního srubu K‑S 46 „V zátiší“.
Někteří členové zastupitelstva si byli prohlédnout 
pěchotní srub K ‑S  46 „V  zátiší“, který je od loň‑
ského roku majetkem naší obce. Spolek, který se 
o  nemovitost stará pořádal tradiční akci Světla 
nad bunkry. Zastupitelům ukázali celý objekt 
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a  přednesli i  plány do budoucnosti. Také nám 
oznámili, že provedli změny ve Spolkovém rejst‑
říku a nyní mají všechny údaje aktuální. Starosta 
seznámil zastupitele o  pokračujících jednáních 
o koupi pozemků pod K ‑S 46 a přístupové cestě. 
Také budou pokračovat jednání ohledně nájemní 
smlouvy se Spolkem vojenské historie Zátiší.
Přijato usnesení 12/10/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace 
z pěchotního srubu K‑S 46 „V zátiší“.

10. Nadační fond S námi je tu lépe
Dalším bodem byla žádost o  příspěvek Nadač‑
nímu fondu S  námi je tu lépe, Orlickoústecké 
nemocnice na projekt roku 2025 ‑ pořízení 
Urologicko ‑endoskopické věže s  moderní tech‑
nologií úzkopásmového zobrazení NBI. Pří‑
stroj bude umístěn v  Orlickoústecké nemocnici 
a  bude k  dispozici i našim občanům, a proto 
zastupitelstvo schvaluje příspěvek 5000 Kč.
Návrh usnesení 13/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje příspěvek 5000 Kč pro 
Nadační fond Orlickoústecké nemocnice S námi je 
tu lépe.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 13/10/2024 bylo schváleno.

11. Dar na povodně
Protože v naší obci nebyly při nedávných povod‑
ních žádné velké škody na majetku, rozhodlo se 
zastupitelstvo darovat 30 000 Kč obci, která to 
potřebuje.
Návrh usnesení 14/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje darovat 30 000 Kč na 
odstranění škod po povodni a  pověřuje starostu 
vybrat obec z blízkého Jesenicka, které bude dar po 
domluvě zaslán.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 14/10/2024 bylo schváleno.

12. Výsledky ankety Rallye Králíky
V  termínu voleb do zastupitelstev krajů jsme 
pořádali anketu o  schválení konání Rallye Krá‑
líky v  termínu 2. a  3.  května  2025 na katastru 
naší obce. Téměř všichni, kteří přišli k volbám do 
zastupitelstva Pardubického kraje, se účastnili 
i ankety, za což jim zastupitelstvo děkuje. Zastupi‑
telstvo také děkuje volební komisi za uspořádání 
a vyhodnocení ankety.
Výsledky ankety: ‑ 5 hlasů JE MI TO JEDNO (8 %)
35 hlasů SOUHLASÍM (56,5 %)
22 hlasů NESOUHLASÍM (35,5 %)
Na základě výsledků ankety přistoupili zastupitelé 

k  hlasování o  konání Rallye Králíky na katastru 
obce České Petrovice. O  výsledku ankety bude 
obsáhlejší informace v Sousedských listech.
Návrh usnesení 15/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje konání Rallye Králíky 
v termínu 2. a 3. května 2025 na katastru naší obce.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 15/10/2024 bylo schváleno.

13. Informace z výboru pro správu nemovitého 
majetku
Pokud je to nutné, spolupracujeme při 
správě obecních nemovitostí s  Bohuslavem 
Obstem,  DiS., který je autorizovanou osobou 
v  oboru stavitelství (Projektant; Stavitel; Stav‑
byvedoucí; Technický dozor). Byl zaměřen el. 
přívod od čp. 136 (bod připojení k ČEZ) k obecní 
chatě a  po vypracování geometrického plánu 
souhlasí vlastník dotčeného pozemku se zřízením 
věcného břemene služebnosti. K  obecní chatě 
máme zpracovanou projektovou dokumentaci na 
hromosvody. Práce uvnitř chaty také pokračují, 
do konce letošního roku už není možné si chatu 
půjčit. Pan Vymetálek st. dokončil opravu omítky 
v čekárně u kostela. Na bývalém teletníku jsme za 
pomoci brigádníků vyklidili z patra starou slámu. 
Je podepsána smlouva s distributorem a v  tomto 
týdnu bude na bývalém teletníku instalován elek‑
troměr. Hasičská zbrojnice má natřenou fasádu 
z jižní a západní strany. U prodejny jsou opravené 
schody. Další práce budou pokračovat, co nám 
počasí dovolí. Nechali jsme vypracovat nabídku 
na úpravu schodů (které jsou na pozemku obce 
České Petrovice) z  parkoviště do skiareálu. Dle 
domluvy budou za symbolickou cenu převedeny 
do majetku obce, která je na vlastní náklady nechá 
prodloužit. Dle upozornění zastupitelů je vhodné 
doplnit nájemní smlouvu o údržbu schodů.
Přijato usnesení 16/10/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace 
z výboru pro správu nemovitého majetku.
Návrh usnesení 17/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice pověřuje starostu aktualizovat 
smlouvu na pronájem parkoviště a  předložit ji na 
příštím zastupitelstvu ke schválení.
Hlasování: 7 x 0 x 0
Usnesení 17/10/2024 bylo schváleno.

14. Informace k obnově katastrálního operátu 
(zjišťování průběhu hranic)
 Šetření průběhu hranic (procházení hranic 
s  vlastníky v  terénu) je téměř hotové, zbývá 
projít některé obecní pozemky. O  místních 
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komunikacích a  narovnání majetkoprávních 
vztahů se píše v předchozích usneseních. V usne‑
sení 11/08/2024 vzalo zastupitelstvo na vědomí, 
že jsou na obecních pozemcích nezapsané stavby. 
Na těchto pozemcích k  šetření ještě nedošlo, ale 
místostarosta svolal vlastníky těchto staveb a  za 
přítomnosti pracovníků katastrálního úřadu jim 
byla na místě vysvětlena situace a možná řešení, 
která ale budou na rozhodnutí zastupitelstva. Po 
dokončení šetření bude zastupitelstvu předložen 
seznam staveb, ke kterým obec (jako vlastník 
pozemku) obdrží výzvu k  předložení listin. Poté 
bude projednán další postup.

Přijato usnesení 18/10/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informace 
k obnově katastrálního operátu.

15. Reklamní tabule
Místostarosta zadal vytvořit vizualizaci reklam‑
ních tabulí kolem parkoviště pod Kovárnou, na 
základě které budou zastupitelé moci rozhodnout 
o dalším postupu.
 
Přijato usnesení 19/10/2024: Zastupitelstvo 
obce České Petrovice bere na vědomí informaci 
ohledně reklamních tabulí.

16. Stav hospodaření k 30. 9. 2024
Předseda finanční komise informoval o plánované 
tvorbě návrhu rozpočtu obce na rok 2025. Opět 
budou osloveni občané a spolky s možností žádat 
o dar a případně předložit i  jiné návrhy, které by 
bylo možné do návrhu zapracovat. Také zmínil 
možnost opět uložit část naspořených prostředků 
na termínované vklady. Dále předseda finanční 
komise Michal Fišer předložil zastupitelům infor‑
mace o stavu hospodaření obce k 30. 9. 2024.
Příjmy celkem: ........................... 3 822 109,16 Kč 
Výdaje celkem: ........................... 2 300 823,88 Kč
Přebytek:.....................................1 521 285,28 Kč
Stav finančních prostředků k 30. 9. 2024
Stav účtu KB: ............................. 7 643 014,42 Kč
Stav účtu ČNB: ............................. 447 326,33 Kč
Termínovaný účet ....................................0,00 Kč
Stav pokladny: ................................26 854,00 Kč
Zůstatek úvěru: ........................................0,00 Kč
Nezaplacené poplatky: .................... 11 900,00 Kč
Nezaplacené nájemné po splatnosti: ........0,00 Kč
Nezaplacené faktury po splatnosti: ..........0,00 Kč
Splátkový kalendář – zbývá k zaplacení: ..0,00 Kč
Přijato usnesení 20/10/2024: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice bere na vědomí informaci ohledně 

stavu hospodaření obce k  30.  9.  2024 a  pověřuje 
starostu zjistit aktuální nabídku termínovaných 
vkladů, aby mohla být konkrétní částka schválena 
na příštím zastupitelstvu.

starosta Luboš Lux

Anketa RALLYE KRÁLÍKY 
v obci České Petrovice

Jelikož se na obecní úřad v Českých Petrovicích 
dostalo pár negativních ohlasů na akci rallye Krá‑
líky, rozhodlo se vedení obce uspořádat anketu 
k vyjádření souhlasu či nesouhlasu pořádání dal‑
šího ročníku rallye na území obce České Petrovice.

Informace o  konání ankety dostali obyvate‑
lé Českých Petrovic spolu s  volebními lístky do 
zastupitelstva Pardubického kraje a  také pro‑
střednictvím informačního kanálu Munipolis. 
Anketa pak probíhala spolu s  volbami ve dnech 
20‑21.  9.  2024. Voliči se tak mohli vyjádřit, jest‑
li souhlasí nebo nesouhlasí s  pořádáním dalšího 
ročníku Kralické rallye na území obce České Pet‑
rovice. V případě nesouhlasu bylo vhodné doplnit 
důvod nesouhlasu. Anketu vyplnili téměř všichni 
voliči s  trvalým pobytem v  Českých Petrovicích, 
kteří přišli volit do Zastupitelstva Pardubického 
kraje. Voliči z jiného okrsku, kteří volili na voličský 
průkaz, se ankety neúčastnili.

Výsledek ankety dopadl takto:
Souhlasím s pořádáním 
dalšího ročníku:  ...........  35 hlasů (56,5%)
Je mi to jedno:  ..............  5 hlasů (8%)
Nesouhlasím s pořádáním 
dalšího ročníku:  ...........  22 hlasů (35,5%)

Jako důvody nesouhlasu bylo nejčastěji uve‑
deno: „uzávěra silnice a omezení pohybu, nikam 
se nedostaneme a nikdo se nedostane k nám, hluk, 
poškození a ničení silnice, je to o ničem, nedýcha‑
telno, závodů je tady moc, velký provoz, je to ne‑
bezpečné, špatná organizace“…

U  jedné souhlasné odpovědi bylo uvedeno: 
„souhlasím pouze mimo letní sezónu“.

Byly ale i pochvalné komentáře u souhlasů jako 
např: „mě i mému muži se to moc líbilo, je to su‑
per akce, rallye je jednou za rok, horší jsou nájez‑
dy měšťáků, horší jsou cyklisti, s Kralickou rallye 
souhlasím, nicméně si myslím, že mnohem nebez‑
pečnější jsou cyklistické závody pořádané s mini‑
málním zabezpečení a při normálním provozu“…
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Děkujeme moc všem voličům, kteří se zúčast‑
nili voleb a anketu vyplnili.

Na základě výsledků ankety, se vedení obce 
rozhodlo, další ročník Rallye Králíky konané  
2. a  3.  5.  2025 na území obce České Petrovice 
odsouhlasit (2. 5. 2025 jsou tréninky za běžného 
provozu, samotný závod pak v sobotu 3. 5. 2025). 
Ještě bychom rádi připomněli, že tréninkové jíz‑
dy z  „Klášterce na Jedlinu“ konané během roku 
s Kralickou rallye nesouvisí. Jedná se o jiný druh 
akce, který odsouhlasuje obec Klášterec nad Orli‑
cí. Jelikož přes katastrální území Českých Petrovic 
nevede, tak ani obec o těchto akcích nedostávala 
informace. Nicméně v rámci dobrých vztahů bylo 
přislíbeno o těchto akcích alespoň informovat tak, 
aby se obyvatelé Českých Petrovic mohli na uza‑
vírky cesty nějak připravit.

Za pracovníky obce České Petrovice 
Michal Fišer

Vítání jara a Ukliďme 
České Petrovice 

v roce 2024
Při hledání zimních pneumatik v kůlně jsem si 

vzpomněl, že dlužím článek z  jarních akcí Klubu 
českých turistů. Nějak rychle to uteklo…s  pod‑
porou obce České Petrovice jsme se v  sobotu 
20.  dubna již počtvrté připojili k  úklidu v  rámci 
organizované akce www.uklidmecesko.cz. Cílem 
bylo uklidit hlavně podél cest, vodních toků a re‑
mízků, kde se zachytává nejvíce odpadu. Bohužel 
počasí bylo pro úklid naprosto neideální, protože 
pod čerstvým sněhem se všechen nepořádek scho‑
val. Po obědě sníh částečně roztál a  na chvilku 
přestalo pršet, vyrazili jsme tedy posbírat odpadky 
alespoň kolem hlavní silnice. Mezitím tři členi do‑
končili úklid půdy nad obecním úřadem. Kdyby se 
každý řídil iniciativou www.nejsemprase.cz, úklid 
by nebyl potřeba. Pravděpodobně se ale několik 
čuňátek najde a za rok zase vyrazíme uklízet.

V neděli po úklidu jsme pořádali akci s názvem 
Vítání jara pod Adamovu horou. Letos bylo něko‑
lik změn, například na čepu byla Dobrušská 11 
z pivovaru Rampušák a účastníci si mohli zakou‑
pit pamětní list ve formě pohlednice (jinak vstup‑
né nevybíráme, a ani to neplánujeme). Stejně jako 
loni se opékaly špekáčky a popíjela výborná káva 
od kluků z Café Neratov. Kdo chtěl, mohl se pro‑
jít na rozhlednu Amálka kolem Adamovy kaple, 
a  pak navštívit pěchotní srub K ‑S  46 „V  Zátiší“, 
včetně komentovaných prohlídek. Po loňském 
úspěchu bylo opět možné si vyzkoušet namalovat 
turistickou značku pod dohledem školeného znač‑
kaře z  KČT, odbor Žamberk, kterému pomáhal 
v rámci zácviku značkař z našeho odboru. K příle‑
žitosti 135 let turistického značení si bylo možné 
prohlédnout například historické rozcestníky.

SDH České Petrovice pořádají

SBĚR ŽELEZA
Svoz proběhne 2. 11. 2024 

od ranních hodin
Tímto prosíme občany Českých Petrovic, 
aby železo nachystali před své domy, ke ko‑
munikaci, případně na jiné přístupové místo. 
S těžšími věcmi samozřejmě rádi pomůžeme.
Získané prostředky budou použity na čin‑
nost sboru a  zásahové jednotky. V  přípa‑
dě dotazů kontaktujte starostu hasičů: 
Pavel Janeček tel.: 732 926 336

Děkujeme hasiči
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V neděli už naštěstí nechumelilo, ale ledový vítr 
nechtěl pustit jaro k otěžím. Po zralé úvaze jsme 
kavárnu umístili do dílny a v bývalém chlévě řád‑
ně topili. Všichni účastníci, kterých bylo cca 200 
jako loni, přežili ve zdraví a  spokojenosti. Děku‑
jeme všem, že se nenechali odradit a opět vytvořili 
příjemnou atmosféru. Obci České Petrovice moc 
děkujeme za podporu.

členi KČT, odbor Veverka České Petrovice

ČESKOPETROVICKÁ 
KOOLNA 2024

V  sobotu 7.  9. jsme uspořádali již 11. ročník 
závodu horských kol v  Českých Petrovicích. Po‑
časí bylo úžasné hned od rána, kdy ve Sportare‑
álu startovali děti od odrážedel až po starší kate‑
gorie. Celkem se na start postavilo 54 dětí. Trať 
byla velmi výživná, ale děti si to užili a i rodiče byli 
spokojeni. Před polednem proběhlo vyhlášení dět‑
ského závodu a ocenění nejrychlejších závodníků 
v jednotlivých kategoriích. Ve 12,30 hodin byl od‑
startován závod na 26 km a 48 km. Zaváděcí auto 

provedlo bikery obcí směrem na Kašparovu chatu, 
kde se po krátké chvilce všichni dostali za hranice 
do Polska. A  pak hurá na traily a  brázdit prašné 
cesty u sousedů. Zpět do Čech se jelo přes lávku 
na Čiháku, a  pak už kouzelnou přírodou okolím 
Českých Petrovic, okolo Adamu a přes rozhlednu 
Amálku do cíle.

Po dojetí posledního závodníka, proběhlo slav‑
ností vyhlášení a  dekorování nejrychlejších dle 
kategorií. Ocenění borci a  borky dostali medaile 
a ceny z rukou pana starosty Luboše Luxe a Lucky 
Baierové Sodomkové. Tento ročník je už minulos‑
tí, ale určitě se pokusíme uspořádat příští. Je fajn, 
když potkáváte lidi, kteří před lety nevěděli kde 
leží České Petrovice a teď se sem pravidelně vrací.

Na konec bych chtěl moc poděkovat těm, bez 
kterých by tato akce nešla uspořádat. Je to moc 
lidiček, ale především obci České Petrovice, Spor‑
tareálu, chatě Na Rozcestí, chatě Na Čiháku, vo‑
jenskému útvaru na Adamu a  kamarádům a  ka‑
marádkám. Mějte krásný podzim a zbytek roku.

Za UNIKOVO MTB TEAM Marian Svoboda
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Zádušní mše za Jiřího Homolku na Čiháku
V neděli 22. září jsme uctili památku Jiřího Homolky v kapli sv. Anny na Čiháku. Zde KČT 

vlastní už více jak 90 let turistickou chatu. Jirka byl v roce 2022 zvolen předsedou Klubu čes‑
kých turistů a jednou ze změn po jeho zvolení byla reorganizace Technické rady, která dohlíží 
na nemovitý majetek klubu. Ještě letos v červnu řídil v chatě na Čiháku schůzi Vedení klubu, 
bohužel další péči o chatu musíme zvládnout sami, Jirka zemřel nečekaně na těžkou srdeční 
zástavu 26. srpna.

RNDr. Jiří Homolka
Narodil se na Vsetíně 8.  února  1966. Do Klubu českých turistů vstoupil v  roce 1979 jako 

člen Turistického oddílu mládeže při odboru turistiky TJ Slovan Vsetín a prožil krásná léta při 
turistické činnosti s vrstevníky, ale též s dospělými členy odboru turistiky. Naučil se především 
držet dobrou partu, v které získali dobré základy vysokohorské a lyžařské turistiky a navštívil 
spousty zajímavých oblastí u nás i v zahraničí. Od r. 2002 se věnoval ekonomickým aktivitám 
klubu, nejdříve jako člen a později jako předseda Ekonomické rady KČT. V letech 2015 – 18 
byl místopředsedou KČT. Jeho celoživotním tématem byla činnost turistických oddílů mládeže 
v KČT a dobrovolnická činnost.

Byl zároveň předsedou odboru KČT Vsetín a předsedou oblasti KČT, Zlínský kraj. Na poli za‑
hraniční činnosti klubu udržoval spolupráci s Rakouským turistickým klubem a jeho mládeží, 
a to především organizováním společných akcí. Od Klubu slovenských turistů obdržel Čestné 
uznání za záslužnou a nezištnou práci v turistice.

Děkujeme za vše a čest tvojí památce
Klub českých turistů a Chata KČT Na Čiháku
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TŘI ADVENTY
na Amálce

OD 30.11.2024  PO TŘI SOBOTY A NEDĚLE

VÁS ZVEME NA PŘEDVÁNOČNÍ ČAS, KOLEDY, SVAŘÁK,

ADVENTNÍ KÁVU, ŠTRÚDL, DOBROTY ATD. 

OPEN 13:00 - 16:00

Vaše Amálka
ROZHLEDNA AMÁLKA

ČESKÉ PETROVICE

HORNÍ STANICE VLEKU B

723332119 

ZAPOMEŇTE NA PŘEDVÁNOČNÍ STRES,

POJĎTE SE PROJÍT, NASÁT VÁNOČNÍ

ATMOSFÉRU A UDĚLAT SI POHODU 

+              mini jarmark novinka

LYŽAŘSKÝLYŽAŘSKÝ
SETSET  

PŮJČOVNA SPORTAREÁLU
ČESKÉ PETROVICE   

NABÍZÍ

V CENĚ DĚTSKÉ LYŽE, LYŽÁKY,
HŮLKY A POTVRZENÍ 
O SEŘÍZENÍ VÁZÁNÍ.

NA CELOU ZIMNÍ SEZÓNU

www.ceskepetrovice.com

Nechcete dětem kupovat každý rok nové lyžařské
vybavení? Využijte výhodné nabídky a půjčte si

lyžařský set od listopadu do března. 

2.000,-

Pošlete mail se jménem, výškou a velikostí
nohy dítěte na skiskolapetrovice@gmail.com.

Poté si bude po domluvě na tel. či mailu
možné vybavení vybrat a vyzkoušet v
půjčovně ve Sportareálu Č. Petrovice. 

+420 773 510 060
skiskolapetrovice@gmail.com 

CO PRO TO 

UDĚLAT? 
OZVĚTE SE VČAS!

   LYŽAŘSKÁ ŠKOLA 
   SKI BAIER 
   ČESKÉ PETROVICE

VÝUKA FORMOU ČTYŘDENNÍHO KURZU
V TERMÍNECH:

Cena: 
lyžařská ŠKOLA                          3.200,- 
(celodenní 9:30-15:30, pokročilý, skupina do 11 osob)                      20 hod výuky

lyžařská ŠKOLKA                       2.500,-
(odpolední 13:00-16:00, začátečníci od 5let, skupina 3-4 osob)   12 hod výuky

Informace a přihlášky:
www.skiskola-ceskepetrovice.cz

skiskolapetrovice@gmail.com
+420 728 220 142

4.1., 11.1., 18.1., 25.1.2025

5.1., 12.1., 19.1., 26.1.2025
neděle otevřeme po zaplnění soboty

   V ceně:
pojištění, výuka pod vedením kvalifikovaných instruktorů,      
4x oběd v restauraci (školka bez oběda), horký čaj v průběhu
výuky, závěrečný závod, drobné upomínkové předměty, slevy
30% na vlecích a v půjčovně, po ukončení kurzu 1x celodenní
permanentka v sezóně 2025
Cena nezahrnuje vleky! Doprava vlastní.
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Vodácká závodní sezóna skončila
Rychlostní kanoistika SK Žamberk ukončila závodní sezónu s velkým úspěchem. Nespočet medailí 

z malých i velkých závodů. Tomáš Faltus vybojoval 4 zlaté, 4 stříbrné a 6 bronzových medailí. Největ‑
ším úspěchem byl titul mistra republiky na K4, a druhé místo na K1 1000 m, kterým se nominoval na 
olympijské naděje do maďarského SZEGEDU. Český tým mladých reprezentantů vybojoval 14 medailí. 
Konkurence mezi 43 státy z celého světa byla veliká. Tomáš Faltus zajel na K1 16 místo a na K4 a K2 7 
místo. Všem gratulujeme a přejeme do další sezóny mnoho úspěchů.

 

 

Klášterci rlicí

stupné dobrovolné

5 nedělních lekcí
. října

00 Kč / pár

LÍŠNICE

ZZAAČČÁÁTTEEČČNNÍÍKKYY  
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Mistrovství ČR v požárním sportu Olomouc 2024
Myslím, že pro naprostou většinu z  vás to je 

neznámá událost. I když se požární sport neustále 
dostává do popředí sportovních aktivit především 
u  dětí, tak stále o  něm není všeobecný přehled 
a málokdo vám řekne jména mistrů republiky, tak 
jako v jiných sportech.

Důvodem tohoto článku je fakt, že vy jednoho 
z našich letošních mistrů republiky znáte. Kdo čte 
pravidelně naše Sousedské listy, nebo sledoval 
hasičskou nástěnku již celých 10 let zpátky, určitě 
jméno tuší. Tento závodník byl vždy členem týmu, 
se kterým jsme jezdili na největší množství závodů 
v historii našeho SDH a také velmi často s velkými 
úspěchy závodil za jednotlivce. Na kraj se za žáky 
probojoval jak sám, tak s týmem.

První závod jednotlivců Hlinsko 2015 (22. z 52 
závodníků – v té době se tento typ závodů v našem 
okrese ani v okolí neběhal).

Za celé SDH Zdendovi gratulujeme. Jsme hrdí 
na to, že je naším členem a přejeme mu, ať se mu 
i nadále daří. Ať dosahuje svých snů a také ať po‑
žární sport získává stále více svých fanoušků, pro‑
tože ho reprezentují velmi talentovaní sportovci.

Petra Luxová

Toto závodní družstvo spolu šlo i  do doroste‑
necké kategorie (do 18let), kde získali úspěchy 
i  na krajských závodech, ale ambicióznost naše‑
ho týmu nebyla tak veliká, a  tak Zdeněk Kalous 
začal jako náš člen běhat za jiná družstva, která 
toužila stoupat výš (např. SDH Kunčice). Také šel 
na střední školu zaměřenou na požární ochranu 
a podporující požární sport, což mu také bezespo‑
ru pomohlo.

V  letošním roce se v  hlavní kategorii MUŽI 
účastnil zmiňovaného Mistrovství ČR a to pod zá‑
štitou SDH Zbožnov.

Výsledky družstev dobrovolných hasičů: 
1.místo SDH Zbožnov
Výsledky jednotlivců:

Mezinárodní mistr ČR
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Sezóna 2023-2024 u mladých hasičů
borům najednou musíte fungovat naprosto jinak 
nehledě na to, že ne zcela znáte schopnosti ani 
slabiny zbylých účastníků. Za mne jako vedoucí 
musím zhodnotit, že to byla paráda.

Nesmím opomenou družstvo dorostu, které je 
aktivní nejen závodně za dospělé nebo jednotlivce, 
ale také svou činností. Ti si jako svou odměnu za 
sezónou naplánovali přechod Krkonoš a ve třinác‑
tičlenné skupině podnikli tuto cestu s přenocová‑
ním na horských chatách.

Celkově i  když nebyla sezóna nabytá závody, 
věřím, že zábavy a zkušeností bylo dostatek. Nyní 
před sebou máme sezónu novou. Družstvo star‑
ších zatím stále nevznikne, ale o  to početnější to 
vypadá na družstvo mladších.

Petra Luxová

Po několika letech se u  nás situace trochu po‑
změnila. Nemáme družstvo starších žáků. Pro 
nižší počet trénují s mladšími, a protože jsou naše 
dvě členky starších šikovné a spolehlivé, domluvili 
jsme se s SDH Těchonín, kde se jim právě naše dvě 
závodnice hodily, a závodily spolu s nimi.

Jediný závod, kterého jsme se účastnili bylo 
okresní kolo hry Plamen v Mladkově. Mladší zde 
skončili na 23. místě z 33 a starší (Těchonín) na 
krásném 5. místě z  28 družstev. Nakonec jsme 
Těchonínu vypomohli i s mladším družstvem a se 
spoluprací jsme byli všichni tak spokojení, že jsme 
se dohodli a 5denní tábor jsme naplánovali spolu.

Na konci srpna jsme se oba sbory vydaly do 
Prostřední Lipky. Na úřadu bývalé Finanční strá‑
že jsme strávili dny plné zábavy, her a úkolů. Zku‑
šenost to byla naprosto nová, oproti vlastním tá‑

DUŠIČKOVÉ DNY V NAŠICH FARNOSTECH
MŠE SVATÁ + POBOŽNOST NA HŘBITOVĚ

STŘEDA 30. 10.  ČESKÉ PETROVICE 17.00 hod
PÁTEK  1. 11.  KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ  (Slavnost Všech svatých) 18.00 hod
SOBOTA 2. 11.  KUNVALD (Vzpomínka na všechny věrné zemřelé) 18.00 hod
NEDĚLE 3. 11. PASTVINY 17.30 hod
NEDĚLĚ 3. 11. KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ – hudební vzpomínka 15.00 hod
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Běžecké závody v Klášterci
V  posledních letech pořádá klášterecký Sokol 

dva závody v  bězích. Tradičně v  nejdelší středu 
v roce, letos tedy 19. 6. , se běžel T ‑mobil Olym‑
pijský běh. Jde o  jeden z  90 běhů po celé České 

Podzimní motokros
V sobotu 5. 10. jsme odjeli další závod podzim‑

ní části seriálu Nova motocross cupu. Počasí nás 
i na náhradním termínu trochu pozlobilo, a tak se 
sešlo méně závodníků, než jsme očekávali. Velký 
klobouk dolů před těmi nejmenšími, kterých přije‑
lo na takové počasí docela hodně. Po dohodě jsme 

jim jenom trať zkrátili, že vynechaly ty nejhorší 
místa. Ostatní jezdci už bojovali na celé trati a do 
seriálu si připsali cenné body. Moc děkujeme všem 
co nás přijeli podpořit a také těm, kteří nám na zá‑
vodech pomohli a  podíleli se. Za SMK Klášterec 
n.O. to byla letošní poslední akce. Avšak když 
budou příznivé podmínky pro motoskijöring, tak 
počítáme s tím, že zase na začátku roku bude.

Za SMK Klášterec nad Orlicí Tomáš Fogl

republice organizovaných Českým olympijským 
výborem. U nás v 16:30 startoval první závod nej‑
mladších žáků na 600 metrů, následoval běh star‑
ších žáků na 1.600 metrů a v 18:00 odstartovalo 
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všech 90 závodů dospělých najednou povelem 
v  Radiožurnálu. Závodníci si mohli vybrat trať 5 
nebo 10 km, se startem u  sokolovny, otočkou za 
bývalým dětským táborem V horách a cílem opět 
u sokolovny, 10 km trať má dvě kola.

Vlastní běhy byly zpravidla dramatické. Jak děti 
tak dospělí se rvali o co nejlepší umístění a mno‑
ho závěrečných finišů potěšilo oko sportovního 
fandy. To neplatilo u  vítězů, ti zpravidla doběhli 
s  velkým náskokem, ale napínavý bývá kolikrát 
i souboj nejen o druhé, ale třeba i o sedmé místo. 
Vítězem na 5 km se stal M. Navrátil a 3. místo ob‑

sadil místní D. Bartoněk, v  ženách poněkolikáté 
zvítězila K. Pirklová, na 10 km zvítězili M. Kubišta 
a E. Keprtová.

Z celkového počtu cca 73.000 závodníků v celé 
ČR jich u nás běželo 106, což na menší obec v po‑
hraničí uprostřed pracovního týdne je pěkné číslo. 
Závodníkům i  pořadatelům nejde jen o  vítězství, 
ale také o naplnění olympijské myšlenky zúčastnit 
se, mít radost z pohybu, a tím i celý závod je napl‑
něn pohodou a přátelskou atmosférou, stvrzenou 
např.  i posezením u ohně po závodě. Pokud bys‑
te se chtěli zúčastnit, pohlídejte si stránky ČOV 
a přihlaste se nejlépe do konce března, do kdy je 
podstatně levnější startovné.

První neděli v říjnu se již po 36. běžel Běh údo‑
lím Orlice. Tenhle závod je větší, závodí zde děti 
od 2 let až po veterány nad 70 let. Tratě jsou nároč‑
nější, třikrát vyběhnout od řeky až nad Tobešovi 
dává zabrat i  trénovaným sportovcům. Závod je 
započítáván do seriálu závodů Iscarex pohár a od 
letoška také do Velké ceny východních Čech. I tady 
byly letos k vidění velmi vyrovnané závody, často 
s boji o medailová umístění až do cílové rovinky. 
Velmi nás těší 7 míst na stupních vítězů pro klášte‑
recké závodníky, z nich na nejvyšším stupínku stá‑
li Simona Zezulková, Jirka Kristejn a Matěj Vaši‑
na. Vítězi hlavních kategorií se stali Aneta Čipová 
z Iscarex Č. Třebová časem 25:41 na 6 km a Marek 
Fajfr z Vencl teamu Ústí n. Orlicí časem 33:13 na 
9 km trati. Napínavý bývá vložený závod 2  – 5 
letých špuntů na 90 metrů, kdy s  dětmi běží po‑
četný „konvoj“ rodičů i  prarodičů. Žactvo mimo 
svůj závod také velmi prožívá slosování startov‑
ních čísel. Celkem se závodí v  22 kategoriích na 
8 tratích, a  tak se v  areálu fotbalového hřiště od 
časného rána stále něco děje a unavení pořadatelé 
jsou rádi, když můžou po 13. hodině předat fotba‑
listům k odpolednímu zápasu.

Jindra Kalous
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ZŠ Klášterec n. O., SRPDŠ a T.J. Sokol Klášterec n. O. 

zvou na  

čtvrtek 24. 10. 2024 

v 17 hodin 

Sraz u sokolovny s lampiónem, lucerničkou… 

- u dětí do 10ti let nutný doprovod dospělé osoby 

PROGRAM:  1. soutěže na hřišti u sokolovny 

2. průvod s lampióny a lucerničkami 
přes Čertovku k ZŠ 

3. u ZŠ ukládání vlastních broučků, 
občerstvení pro děti 

Za nepříznivého počasí se akce ruší – info na stránkách a facebooku školy 
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Dlouhé stráně a Velké Losiny
Ve čtvrtek 26. září jsme se s žáky 2. stupně vydali na exkurzi do Přečerpávací vodní elektrárny Dlou‑

hé stráně. Pomocí brýlí na virtuální realitu jsme mohli nahlédnout do útrob elektrárny, prohlédnout 
si turbíny a zjistit, jak elektrárna vlastně funguje. 
Po prohlídce spodní části elektrárny následoval 
přejezd k horní nádrži. Tam se projevilo podzim‑
ní počasí Jeseníků. To nás ale nezastavilo a  přes 
mlhu a  silný vítr jsme se přesto vydali okolo ná‑
drže. Řádně vyvětraní jsme přejeli na prohlídku 
Ručních papíren ve Velkých Losinách. Během 
exkurze jsme se dozvěděli mnoho zajímavých in‑
formací o výrobě ručního papíru a měli jsme mož‑
nost zakoupit si předměty na památku. Výlet jsme 
si všichni užili a budeme na něj dlouho vzpomínat.
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V pondělí 14. října jsme s 2. stupněm naší školy vyrazili na výlet do Pardubic. Naším cílem se stalo 
místo zvané Sféra Pardubice. Na dopravu do Vzdělávacího centra Sféra máme přislíbenou finanční pod‑
poru ve výši 70 % z projektu MAS Orlicko „Podpora mobility škol Pardubického kraje do vzdělávacích 
center“. Zde si každá jednotlivá třída 2. stupně vyzkoušela mnoho zajímavých pokusů z mnoha zají‑
mavých oblastí vědy: Šesťáci vpluli do tajů fyziky, sedmáci zkoumali fotosyntézu, osmáci si pohrávali 

Výlet 2. stupě ZŠ Klášterec do Sféry Pardubice Výlet 2. stupě ZŠ Klášterec do Sféry Pardubice 
a do muzea Emila Holuba v Holicícha do muzea Emila Holuba v Holicích



SOUSEDSKÉ LISTY 27

s umělou inteligencí (zvanou AI) a naši deváťáci popisují své dojmy z výletu následovně:
Adéla Zvercová: V  Pardubicích jsme se zúčastnili práce v  chemické laboratoři, kde jsme si mohli 

vyzkoušet a zrealizovat celý pokus s kyselinou salicylovou. Každý se mohl cítit, jako pravý chemik. 
Tina Ponková: Pod UV světlem jsme pak vytvořili světélkující krystaly. To jsme do té doby nikdy 

neviděli, bylo to zajímavé! 
Pavla Záleská: Pak jsme byli v Holicích v muzeu Emila Holuba. Bylo to hezké a taky zajímavé. Viděli 

jsme tam vycpaného lva, jak útočí na antilopu nebo velkého buvola. 
Tomáš Koryčanský: Muzeum bylo docela dobré, nejlepší bylo vidět trabant, kterým se po Africe  

ti cestovatelé dopravovali. 
Michal Martínek, Kuba Larisch, Olda Bříza a celá 9. třída: „ Nejvíce se nám líbilo, když jsme ces‑

tou v autobusu zpívali jako jedna parta „Vysoký jalovec“. Bylo to moc fajn.           ZŠ Klášterec nad Orlicí

Již dlouhou dobu je škola zapojena do progra‑
mu Recyklohraní, ve kterém žáci řeší různé úkoly 
na téma třídění a recyklace odpadů. Tentokrát se 
jednalo o úkol literární: napsat slohovku o životě 
nějakého elektrospotřebiče. Jeden z  nejhezčích 
příběhů napsala Zuzka Maršíková ze 4. třídy pod 
vedením p. uč. Dany Bartlové.

PŘÍBĚH ELEKTROSPOTŘEBIČE
Byl jednou jeden toustovač, který byl v obchodě 

hodně dlouho a byl smutný, že ho nikdo nechce. 
Jednoho dne tam přijeli dva hodní lidé, tatínek 
a maminka, kteří si ho všimli a rozhodli se, že si ho 
koupí. Toustovač se zaradoval a těšil se, až v něm 
budou péct tousty.

Když přijeli domů, jejich děti – Zuzanka a Anež‑
ka jásaly a hned ho chtěly vyzkoušet. Tak maminka 
vytáhla toustový chleba, šunku, sýr, máslo a zapo‑

jila ho. Toustovač se začal zahřívat a byl konečně 
spokojený, že je užitečný. Největší radost měl, 
když připravoval s holkami večeři, to byla legrace! 
Holky si při pečení zpívaly, tančily a poslouchaly 
písničky. Celá rodinka si pak pochutnala na výbor‑
ných toustech. Holky a  toustovač dostali velkou 
pochvalu. Za pár měsíců se stalo něco hrozného. 
Toustovač se přehřál, vybuchl a přestal fungovat. 
Byl moc smutný a rozplakal se. Co s ním bude dál? 
Tatínka napadlo, že ho odvezou k opraváři elekt‑
rospotřebičů. A tak vyjeli. Pan opravář Cvrček ho 
prohlédl a  zjistil, že má spálený termostat, který 
půjde vyměnit. Toustovač jásal a těšil se na novou 
součástku. Za pár dní si pro něj rodinka přijela. 
Večer jim upekl ty nejlepší tousty na světě. Byl jim 
vděčný, že ho nevyhodili do odpadu.

A jestli neměl žádnou poruchu, tak peče tousty 
dodnes.

Plníme úkoly z Recyklohraní
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ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY
Do školního roku 2024/2025 bylo do mateřské 

školy přijato 13 nových dětí. Tvoříme nový kolek‑
tiv, hrajeme si a učíme se vzájemně dorozumívat, 
aby nám společně bylo ve školce dobře.

Hned v  polovině září nás obveselila hudeb‑
ní pohádka Domku, domku, domečku, na jejíž 
shlédnutí jsme přizvali své kamarády z první třídy.

Začátkem října se třída starších dětí vydala 
do Automatických mlýnů v  Pardubicích, kde ve 
vzdělávacím centru Sféra absolvovala zábavný 
výukový program Výprava za duhou. Děti se tu 
zábavnou formou dozvěděly, jak vzniká duha a jak 
různé fyzikální zákonitosti fungují na Zemi. Na 
konci programu se nám na veliké zavěšené kouli 
promítaly planety sluneční soustavy a byl to nád‑
herný zážitek.

V polovině října jsme k nám do školky pozvali 
rodiče a vyšli jsme si společně na kopec pouštět 
draky.

kolektiv MŠ


